中華郵政股份有限公司

中華民國 114 年第 8 號

新 郵 預 告

## 寶島風情郵票-嘉義

繼105年起發行「寶島風情」系列郵票後,本公司續以嘉義著名景點為主題,規劃郵票1套4枚,預定於114年5月7日發行。圖案簡介如下:

- 一、二延平步道(面值6元):入口位於台18線公路旁,長度約1,150公尺,沿途有竹林、奇石、茶園等不同的風光,可俯瞰嘉南平原、仁義潭及蘭潭水庫等風光,天氣晴朗時,還可遙望東石與布袋外港,往東可眺望玉山群峰山景,為攝影界著名拍攝雲海、雲瀑及夕陽之取景秘境。
- 二、太平雲梯(面值 8 元):從梅山太平村望風臺橫跨三原彩虹瀑布 通往龜山,長度 281 公尺、海拔約 1,000 公尺,為全臺海拔最高 之景觀吊橋。行走雲梯上可盡覽著名梅山 36 彎美景,俯瞰嘉義 風光及欣賞夕陽、晚霞、雲海等美景,讓人心神嚮往。
- 三、嘉義市史蹟資料館(面值 8 元): 位於嘉義公園內,為日治時期嘉 義神社的齋館及社務所,興建於 1943 年,齋館係前往神社祭祀 前準備和齋戒的場所,而社務所則為神社的行政管理辦公處, 1998 年經嘉義市政府核定為市定古蹟。日本「書院造」的木屋建 築,充滿木質手感和細緻之美。
- 四、蘭潭(面值 12 元): 位於嘉義市東北郊山仔頂附近,佔地面積約70 公頃,古稱「紅毛埤」,潭水清澈見底,四面岡陵起伏,若遇月夜朦朧,如詩如畫,故有「蘭潭泛月」美名。蘭潭後山擁有豐富的生態資源,小百岳之一的「紅毛埤山」亦坐落於此,為嘉義市著名的登山健行景點。

本套郵票由大觀視覺顧問股份有限公司設計,卡登實業股份有限公司

以彩色平版印製。配合郵票發行,特印製首日封、貼票卡、護票卡及活頁集郵卡各一批,於 114 年 5 月 5 日開始發售;預銷首日戳低值封及預銷首日戳套票封於 5 月 7 日郵票發行當天出售;另推出供套印用之無版銘圖案個人化郵票,歡迎訂購。其他詳情請參閱本公司印行之集郵報導或今日郵政月刊。

## Chunghwa Post Co. Ltd. Republic of China

Postage Stamps Issuing Information No. 8 (2025) Taipei, Taiwan, R.O.C.

## Taiwan Scenery Postage Stamps — Chiayi

As part of the series Taiwan Scenery inaugurated in 2016, Chunghwa Post is offering a special set of four stamps, dedicated to famous scenic spots in Chiayi, to be issued on May 7, 2025. The stamps are described below:

- 1. Eryanping Trail (NT\$6): The entrance to the Trail lies beside Provincial Highway 18. The Trail, about 1,150 meters long, runs through bamboo forest, eye-catching cliffs, tea orchards and other varied sights affording views of the Chiayi-Tainan Plain, Renyitan Reservoir and Lantan Reservoir. On clear days you can see as far as the Dongshih and Budai outer harbor, while to the east lies the peaks of Jade Mountain Range, making the Trail a well-known shooting spot for photographers to capture the cascading clouds, the sea of clouds, and the setting sun.
- 2. Taiping Suspension Bridge (NT\$8): Taiping Suspension Bridge runs from Meishan's Wangfeng Pavilion in Taiping Village, over Sanyuan Rainbow Waterfall, and ends at Guishan. At around 1,000 meters above sea level and with a span of 281 meters, it is Taiwan's longest and highest-altitude scenic suspension bridge. It provides exhilarating views of the "Meishan 36 bends," an overview of Chiayi scenery and a chance to enjoy the twilight, sunset and sea of clouds.
- 3. Chiayi City Historical Relic Museum (NT\$8): The Museum lies in Chiayi Park. Its two buildings—a purification hall and an

administrative office—affiliated to Chiayi Shrine built in 1943 in the Japanese colony. The purification hall was used prior to making a sacrifice whilst the administrative office housed the administration. The site was classified as a municipal relic in 1988, and its wooden construction in Japanese academy style "Shoin-zukuri" displays intricate and exquisitely detailed hand-carvings.

4. Lantan (NT\$12): Lantan neighbors Shangziding, a hill located northeast of Chiayi City, and covers about 70 hectares, also known as the "Holland Lake." The water there is clear enough to see right to the bottom, and hills are rolling on all its four sides. On misty moonlit nights, the enchanting scene of the lake could be poetic and picturesque, merits the title: Moonlight over Holland Lake. The hills behind the lake are rich in ecological resources and include one of the small Centuple Mountains: Holland Lake Hill. It is a famous scenic spot for hiking in Chiayi City.

This set of stamps was designed by Delta Design Corporation and printed in color offset by Cardon Enterprise Co., Ltd. By-issues include a first-day cover, folders with and without crystal mounts, and a loose-leaf album page to be sold on May 5, 2025. Pre-cancelled FDCs with one NT\$6-denominated stamp or a full set of stamps will go on sale on May 7, 2025, the stamps' date of issuance. Personal greeting stamps without marginal inscriptions are also available. For more information, please refer to the upcoming *Philatelic Bulletin* or *Postal Service Today*.